
  

03.01.2025 “Tevbe” 

ِِبسِْمِِ نِِِالَلّه حْمهَٰ حِيمِِِالرَه  الرَه

يَِـهاتِهِمِِْ ُِسه لُِالَلَّٰ ِيبُهدَِ ٰٓئِكه اِفهاُولَٰ۬ الحِا ِصه لًا مه ِعه مِله عه ِوه نه مه اَٰ ِوه نِْتهابه ِمه الَِّه
ا ح۪يما اِره فُورا ُِغه ِالَلَّٰ كهانه ِوه ٍۜ نهات  سه  ِِحه

نْبِِأهنِْ:ِ صلى الله عليه وسلموقالِالنبيِ وْبهةُِمِنِْالذَه ِيهعُودهِفِيهِِالتَه ِلّه ِمِنْهُِثُمَه  يهتُوبه

 

Muhterem Müminler! 

Bugünkü hutbemizin konusu, Tövbe-i Nasuh 

hakkında olacaktır. Tövbe, her zaman her 

Müslümana farz olan önemli bir ibadettir. Allahu 

Teala’nın affını dileyerek, O’na yönelmek ve 

günahlardan temizlenmek için yapılan tövbe, 

insanın kalbini yumuşatır, temizler ve Allahu 

Teala’ya yakınlaştırır. Ancak tövbe, sadece dil ile 

söylenen bir kelime değildir. Gerçek tövbe, 

kalpten gelen bir pişmanlık ve samimi bir dönüşle 

yapılmalıdır. Bu hal, Tövbe-i Nasuh olarak 

adlandırılır. Tövbe-i Nasuh, ciddi ve samimi olarak 

kalpten gelen pişmanlıkla yapılan tövbedir. 

Peygamber Efendimiz (s.a.v.) bizlere tövbe etmeyi 

emretmiş ve "Günahına tövbe eden, hiç günah 

işlememiş gibidir." (İbn Mâce) buyurmuştur. 

Ancak bu halin kişide olmaması sebebiyle tövbe 

ve istiğfardan kaçması ve uzaklaşması, şeytanın ve 

nefsin bir hilesidir. Ne yazık ki şeytan, insanı 

tövbeden alıkoymak için çeşitli vesveselerle gelir. 

"Senin tövben kabul edilmez." der, "Zaten çok geç 

kaldın." der ve insanı umutsuzluğa düşürmeye 

çalışır. Bu tür düşünceler, nefis ve şeytanın bir 

hilesidir. Oysa bize düşen, taklit dahi olsa, her 

daim tövbe ve istiğfar etmek ve dualarımızda 

Rabbimizden Tövbe-i Nasuh talebinde 

bulunmaktır. 

Değerli Müminler! 

Hz. Ali (kerramallahu veçhe) bu konuda çok 

değerli bir açıklama yapmış ve tövbenin nasıl 

olması gerektiğini şu şekilde belirtmiştir: 

“Halis tövbe şu altı şeyi içinde barındırır: 

1. Geçmiş günahlarına pişmanlık duyar. 

2. Terkedilmiş farzları kaza eder. 

3. Kul haklarını sahibine iade eder. 

4. Hasımlarıyla barışır. 

5. Tekrar günaha dönmemeye kararlı olur. 

6. Günahlarla besleyip büyüttüğü nefsini, 

Allahu Teala’ya zikirle, itaatle eritir.” 

Değerli Kardeşlerim! 

Gerçek tövbe, kalpten gelmeli ve bütün bu şartları 

içinde barındırmalıdır. Geçmişte işlediğimiz 

günahların farkına vararak onlara pişmanlık 

duymalı ve En önemlisi de bir daha günahlara geri 

dönmemek için nefsimizi zikirle terbiye etmeliyiz.  

Peygamber Efendimiz (s.a.v.) buyuruyor ki: 

“Günahtan tövbe etmek, günahı terk edip bir 

daha ona dönmemektir.”  (İbn Hanbel, I, 446) 

Unutmayalım ki, Allahu Teala her zaman 

affedicidir. O, her türlü hatayı affeder ve tövbekar 

kullarını çok sever. O halde, nefsimizin ve 

şeytanın hilelerine kanmadan, her an tövbe etmeli, 

Rabbimize yönelmeli ve Tövbe-i Nasuh ile 

arınmaya çalışmalıyız. 

Değerli Müminler! Gelin, bu mübarek 

zamanlarda, tövbelerimizi samimiyetle yapalım. 

Günahlarımızdan pişmanlık duyalım. Allahu 

Teala, samimi bir tövbe ile yapılan duaları kabul 

eder ve tövbe edenleri bağışlar. Bizler de tövbe ile 

arınarak Rabbimize yaklaşalım. 

Hutbemizi bir ayet-i kerime ile sonlandırmak 

istiyorum: "Ey iman edenler! İçtenlikle ve 

kararlılık içinde Allahu Teala’ya tövbeyi nasuh 

edin. Umulur ki Rabbiniz kötülüklerinizi örter 

ve sizi altından ırmaklar akan cennetlerine 

koyar…" (Tahrim, 8) 

 

 


